

**I. chiriquensis** Schltr., nov. spec.

Epiphytica, erecta, c. 30 cm alta; rhizomate valde abbreviato; caulis simplicibus compressis, flavidis, bene foliatis, vaginis foliorum arcuatis amplexentibus, laevibus, persistentibus omnino obtectis, 3 mm latis; foliis erecto-patentibus, linearibus, apice obtuso breviter bilobulatis, glabris, sessilibus, 4—5,5 cm longis, 4—5 mm latis; racemo sessili, secundo. foliis superioribus breviore, dense 7—10-floro, usque ad 3 cm longo; bracteis ovalibus vel oblongis, obtusis, ovarium excedentibus, tenuibus roseis; floribus in genere mediocribus, tenuibus, glabris, pallide purpureis; sepalis oblongo-ligulatis, obtusiusculis vel subacutis, c. 7-nerviis, usque ad tertiam partem apicalem cornatis, intermedio c. 1 em longo, lateralibus obliquis, nervo medio extus acute carinatis, in ovarium basi breviter decurrentibus, 1,3 cm longis, obliquis; petalis oblique oblongo-spathulatis, apice oblique truncato minute apiculatis, sepalo intermedio fere aequilongis; labello ex ungue leviter curvato callo pulvinato orbiculari ornato usque supra medium sensim leviter dilatato, anguste linguiformi, in tertia parte apicali leviter contracto, apicem versus sursum leviter dilatato, apice ipso truncato-obtusissimo cum apiculo minuto, toto 1,1 cm longo, supra medium et apice 2 mm lato; columna recta, c. 6 mm longa, lobis lateralibus clinandrii suberectis, oblongo-quadratis, truncatis, antheram excedentibus; ovario anguste cylindraceo, glabro, c. 1,2 cm longo.

Panama: Chiriqui-Distrikt, c. 4000 Fuß ü. M. — no. 98.

Wie ich schon früher behauptete, ist die Gattung *Isochilus* formenreicher als man früher allgemein annahm. Hier liegt nun wieder eine neue Art vor, die sich sowohl durch kräftigeren Wuchs, die rosenrot gefärbten Brakteen, als auch vor allen Dingen durch die recht charakteristische Lippenform vor *I. linearis* R. Br. und *I. latibracteatus* A. Rich. et Gal. auszeichnet.

Die Blüten werden als hell-purpurrot angegeben.